
Canadian Audiologist

The Official Publication of the Canadian Academy of Audiology

Message from the CAA President

Susan Nelson-Oxford, MSc, RAUD, RHIP

Published December 6, 2013

[Version française disponible ci-dessous](#)

Greetings from the West Coast,

This is truly an exciting time for the Canadian Academy of Audiology as we launch our inaugural edition of our e-journal, the *Canadian Audiologist*. Many, many thanks goes to the driving forces behind this endeavour, namely our past-president and associate editor Steve Aiken, the incredible Marshall Chasin our e-journal's editor-in-chief and, our remarkable executive director, Jean Holden. These individuals have worked tirelessly to make this dream a reality. Without these stellar people you would not now be reading our own e-journal.

The conference in St. John's was another educational and social success (what about that Wild Roaming Party, eh?). Our keynote speaker, Dr. Frank Lin, generated much thought and discussion. His presentation entitled "Hearing Loss and Healthy Aging" looked at how much hearing impacts a person's cognitive and physical functioning and how far we as a profession need to go to reach the people who could use our expertise. There is a flurry of articles on this topic in the hearing health matters site (<http://hearinghealthmatters.org>) under the "Columns@HHTM" menu, Hearing Views tab. A recent contribution entitled "Interventional Audiology: Our Emerging Role in the Health & Wellness Movement" by Kevin Liebe posted on November 20, 2013 supports and sums a number of Dr. Lin's points. "Audiology Must Return Focus to Rehab, Says Prominent Audiologist" by Maurice H. Miller, PhD reminds us about our aural rehabilitation roots and the need for associating our profession with more than just fitting hearing aids. I invite you to read these articles and ponder the messages we are hearing. Technology is advancing and our profession is maturing. We must have a sustainable vision of who we are and what we do as a profession. To quote Maurice H. Miller, PhD. *"It is when we are the profession responsible for evaluating and managing the communication disorder and handicap imposed by a hearing loss that we fully come into our own as independent professionals."*

CAA's annual conferences are not only a valuable venue to learn about the latest research across the

realm of audiology, but an opportunity to network and (re)connect with colleagues while spending time in a variety of this great country's communities. While we wait for the 2014 conference in Whistler, BC, we can use electronic media such as our new e-journal to stay in tune with happenings in Canadian audiology. Did you know that CAA not only has a webpage but also has a Facebook page and a Twitter feed? "Like us" or "tweet" sometime, or better yet, tweet that you like us! As well, I invite you to contact me anytime with questions or comments about your academy at president@canadianaudiology.ca.

Message de la présidente de l'ACA

De Susan Nelson-Oxford, MSc, RAUD, RHIP

Salutations de la côte ouest,

Ce sont réellement des moments passionnants pour l'académie canadienne d'audiologie en vue du lancement de l'édition inaugurale de notre journal en ligne, *Audiologiste canadien*. Tous nos remerciements aux forces motrices derrière cet effort, à savoir notre président sortant et corédacteur Steve Aiken, l'incroyable Marshall Chasin, rédacteur en chef de notre journal en ligne et, notre remarquable directrice exécutive, Jean Holden. Ces personnes ont travaillé d'arrache-pied pour transformer ce rêve en réalité. Sans ces personnes extraordinaires, vous ne seriez pas en train de lire maintenant notre propre journal en ligne.

La conférence à St. John a été un autre succès éducationnel et social (et cette soirée incroyable de visiteur, eh?). Notre conférencier principal, Dr. Frank Lin, a généré beaucoup de réflexion et de discussion. Sa présentation intitulée "Perte auditive et vieillissement en santé" a touché à l'impact de l'ouïe sur le fonctionnement cognitif et physique d'une personne et a posé la question selon laquelle, en tant que profession, jusqu'à quel point pouvons-nous aller pour atteindre les personnes qui ont besoin de notre expertise. Plusieurs articles sur ce sujet se retrouvent sur le site de the hearing health matters (<http://hearinghealthmatters.org>) sous le menu "Columns@HHTM", la tabulation Hearing Views. Une contribution récente sous le titre "Audiologie d'intervention: Notre nouvelle orientation dans le mouvement Santé et Bien-être" par Kevin Liebe postée le 20 novembre, 2013 soutient et résume certains des points soulevés par Dr. Lin. "L'audiologie doit se recentrer sur la rééducation, dit un éminent audiologiste" par docteur Maurice H. Miller, nous rappelle nos racines dans la rééducation auditive et le besoin d'association de notre profession avec plus que juste l'ajustement des appareils auditifs. Je vous invite à lire ces articles et à réfléchir aux messages que nous recevons. La technologie avance et notre profession est en maturation. Nous devons avoir une vision durable de notre identité et de notre tâche comme profession. Pour citer le docteur Maurice H. Miller. "*C'est quand nous deviendrons la profession responsable de l'évaluation et la gestion des troubles et déficiences de communication imposés par la perte auditive que nous nous accomplirons comme professionnels indépendants.*"

Les conférences annuelles de l'ACA sont certes une tribune précieuse pour se mettre au courant des dernières recherches dans le domaine de l'audiologie, mais sont aussi une opportunité de réseautage et de reconnexion avec des collègues en passant par une variété de contrées de ce fabuleux pays. En

attendant la conférence de 2014 à Whistler, en Colombie britannique, nous pouvons utiliser les médias électroniques tel notre nouveau journal en ligne pour rester à l'affut de ce qui se passe dans l'audiologie canadienne. Saviez-vous que l'ACA a non seulement une page Web mais aussi une page Facebook et un compte twitter? "Aimez nous" ou "tweetez" quelque fois, ou mieux encore, tweetez que vous nous aimez! Je vous invite aussi à me contacter en tout temps avec vos questions et commentaires au sujet de votre académie à l'adresse suivante president@canadianaudiology.ca.